Abstract

The DMAIC methodology for Six Sigma is a quality improvement and problem-solving technique for the organization and companies. The manufacturing and production industries apply this technology to improve the process. Our study in this project is based on the implementation of DMAIC for Six Sigma in the Practical Training Center at An-Najah University to improve and develop the training process according to proven scientific foundations and also to achieve the best student satisfaction.

Six Sigma principles such as process improvement, waste reduction, and continuous improvement are closely aligned with the mission of the training center. A variety of quality control tools were used in this project to identify the various factors affecting the training center and the student as well as to find a solution to the problems.

During the project, some major factors such as unsatisfactory training of students, less time allotted for training and lack of soft skills among students are identified. Solutions for the same are found in a systematic way using quality control tools (Pareto chart, fish bone chart) and providing a process map with SIPOC (Resource, Input, Process, Output and Control), cause and effect analysis.

Our studies in this project focused on the students of the Faculty of Engineering and Information Technology, and we got their evaluations from the companies and institutions in which they trained and analyzed them using Six Sigma tools, and we also had the students’ evaluations and answers to the group of questions about their opinion of the companies and the training process and the use of the carrier.

The study population in our project consisted of students, companies, and the training center at An-Najah National University, and they numbered 575 students in the Faculty of Engineering and Information Technology. A random sample of 231 students was taken, at a rate of 40% of the total number. Then the averages and standard deviations were calculated.



















الملخص

منهجية DMAIC لـ Six Sigma هي تقنية تحسين الجودة وحل المشكلات للمؤسسة والشركات. تطبق الصناعات التحويلية والإنتاجية هذه التكنولوجيا لتحسين العملية. تعتمد دراستنا في هذا المشروع على تطبيق DMAIC لستة سيجما في مركز التدريب العملي في جامعة النجاح لتحسين وتطوير العملية التدريبية وفقًا لأسس علمية مثبتة وأيضًا لتحقيق أفضل رضا الطلاب.

تتوافق مبادئ Six Sigma مثل تحسين العملية وتقليل النفايات والتحسين المستمر بشكل وثيق مع مهمة مركز التدريب. تم استخدام مجموعة متنوعة من أدوات مراقبة الجودة في هذا المشروع للتعرف على العوامل المختلفة التي تؤثر على مركز التدريب والطالب وكذلك لإيجاد حل للمشكلات.

أثناء المشروع ، تم تحديد بعض العوامل الرئيسية مثل التدريب غير المرضي للطلاب ، وقلة الوقت المخصص للتدريب ، ونقص المهارات الشخصية بين الطلاب. تم العثور على حلول لنفس الشيء بطريقة منهجية باستخدام أدوات مراقبة الجودة (مخطط باريتو ، مخطط عظم السمكة) وتوفير خريطة عملية مع SIPOC (الموارد ، المدخلات ، العملية ، الإخراج والتحكم) ، تحليل السبب والنتيجة.

ركزت دراستنا في هذا المشروع على طلاب كلية الهندسة وتكنولوجيا المعلومات ، وحصلنا على تقييماتهم من الشركات والمؤسسات التي قاموا فيها بتدريبهم وتحليلهم باستخدام أدوات Six Sigma ، كما حصلنا على تقييمات الطلاب وإجاباتهم. لمجموعة الأسئلة حول رأيهم في الشركات وعملية التدريب واستخدام الناقل.

تكون مجتمع الدراسة في مشروعنا من الطلاب والشركات ومركز التدريب في جامعة النجاح الوطنية ، وبلغ عددهم 575 طالبًا في كلية الهندسة وتكنولوجيا المعلومات. وأخذت عينة عشوائية قوامها 231 طالباً وبنسبة 40٪ من العدد الإجمالي. ثم تم حساب المتوسطات والانحرافات المعيارية.
